
SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI KOMISJI BUDŻETU I ROZWOJU za MAJ 2021r. 

Komisja  spotykała się w maju  na trzech posiedzeniach. 

I. Posiedzenie – 11.05.2021r.  

1.Analiza wykonania budżetu za 2020r. 

Omówiono wykonanie budżetu GOKIS-u dotyczące stanu zatrudnienia, wzrostu etatów, zasady 

przeprowadzania postępowań przetargowych  do kwoty 30 tys. EURO, wydatki na organizację imprez 

sportowych i  kulturalnych.  

Następnie omówiono wykonanie  budżetu przez ZGM  wraz z dodatkowymi  wyjaśnieniami  tj. 

regulamin postępowań przetargowych do 30 tys. EURO, wybór wykonawców na remonty w 

budynkach i posesjach na łączną kwotę 537 tys. zł., zatrudnienie w 2020r. 

Omówiono również wydatki w Urzędzie w zakresie kosztów obsługi prawnej, wykonania projektów, 

kosztów szkolenia i dokształcania pracowników oraz wybranych  zadań z zakresu promocji 

2.Ocena realizacji wniosków komisji za I kw. br.  – punkt został przeniesiony na  następne 

posiedzenie komisji 

3. Sprawy różne, wnioski. 

- omówiono pismo w sprawie  budowy ‘Zespołu Przedszkolno-żłobkowego”  przy ul. Sybiraków  w 

Kątach Wrocławskich dot. wyjaśnienia do zgłaszanych uwag przez radnych, w szczególności poziomu 

posadowienia  budynku i obawy  ewentualnych podtopień. 

- zapoznano się z  opinią RIO w sprawie wykonania budżetu za 2020r. 

 
 Komisja wnioskowała  o przygotowanie  dodatkowych  informacji w zakresie: 

- zatrudnienie i etatyzacja w Urzędzie MiG wg stanu na dzień 1.01.2020  i na dzień 
31.12.2020, wraz z zestawieniem stanowisk na dzień 31.12.2020 ( dołączyć sprawozdania Z-
06 za lata 2018, 2019 i 2020), 
- koszty obsługi prawnej  w 2020 r. (dodatkowe zlecenia, opinie, doradztwo, audyt, 
ekspertyzy), 
- udostępnienie umów na dokształcanie pracowników, 
- dodatkowe wyjaśnienia dotyczące Działu  70005 § 6050 projekty - rozpisanie wydatków w 
ramach kwoty 460 625 zł. 
- rozpisać kwotę 30 tys. zł  przeznaczoną zarządzeniem nr 592 z dnia 5 XII 2020 r.  na usługi 
prawne i  kształcenie pracowników, 
- rozpisać kwotę 32 700  zł  przeznaczoną zarządzeniem nr 618  pkt 7 z dnia 4 XII 2020 r. jaka 
kwota została przeznaczona  na usługi prawne, 
- rozpisać dochody z tytułu podatku od środków transportu 

  
II. Posiedzenie – 18.05.2021r. 

1.Zapoznanie  z zaawansowaniem prac budowlanych „Zespołu Przedszkolno- Żłobkowego” w 

Katach Wrocławskich                                                                                                                                       

Radni zapoznali  się  z aktualnym stanem prac budowlanych na  obiekcie.  Pytania dotyczyły 

dotrzymania terminu zakończenie budowy i ewentualne zagrożenia, poziomu posadowienia budynku,  

system odprowadzania wód deszczowych, zagrożenia podtopienia budynku w przypadku  nawalnych 

opadów, miejsc parkingowych, zagospodarowania terenu. W odpowiedzi  przedstawiciele 



wykonawcy i inspektor nadzoru poinformowali, że na tym etapie nie ma zagrożeń terminu 

zakończenia a obiekt  budowany  jest  zgodnie  z projektem. 

2.Analiza  wykonania budżetu za 2020r. 

Omówiono dodatkowe informacji z GOKiS-u dot. wzrostu zatrudnienia                                                    – 

stan na 1.01.2020r. – 39,08 etatów i 41 osób                                                                                             -  

stan na 31.12.2020 -  46,33 etatów i 49 osób 

Wzrost  o 8 osób w tym  2 osoby na pełnych etatach w dziale programowo artystycznym. 

Omówiono wydatki na organizację  imprez – rajd szlakiem bobra, organizacja  Mistrzostw Polski w 

plażowej  piłce ręcznej. 

W ramach wydatków w Urzędzie omówiono koszty usługi prawnej, wzrostu zatrudnienia w urzędzie o 

6 osób/  stan 100 osób na 31.12.2020r., zarządzenia 592, 618 Burmistrza o zmianach w budżecie w 

2020r.  związanych przeniesieniem środków finansowych na obsługę prawna i dokształcanie 

pracowników. 

Omówiono również dochody  z tytułu podatków od środków transportowych. Niestety pomimo  

zwiększenia ilości  pojazdów ubytek dochodów w porównaniu do 2017/2018 wynosi ok.430 tys.  a  za 

2019r. było to  ok.550 tys. Skłania to do rozważenia  zmian w polityce podatkowej od środków 

transportowych. Komisja wróci do sprawy przy planowaniu  budżetu na 2022r. 

3.Ocena realizacji wniosków komisji za I kw. br.                                                             

  Komisja przyjęła    odpowiedzi na wnioski  z  uwagami :                                                                                         

-  wniosek o uszczelnieniu systemu gospodarki odpadami  omówić w czerwcu przy omawianiu 

raportu z gospodarki odpadami, 

- ponownie podjąć temat opodatkowania hal namiotowych. 

4.Sprawy różne, wolne wnioski   

- radny Jerzy Osiński  poruszył  sprawę wykorzystania środków z funduszy sołeckich w kontekście 

wydatkowania niewielkich kwot  

III. Posiedzenie -25.V.2021r. 

1.Informacja  o realizacji zadań inwestycyjnych 

Ponownie omówiono  realizację budowy „Zespołu Przedszkolno-Żłobkowego”  w kątach 

Wrocławskich z uwagi na pytania radnych dot. projektu zamiennego, kosztów tej inwestycji , nadzoru  

ze strony urzędu – pracowników  wydziału i burmistrzów.                                                                     

Przekazano też informację o kolizji przy budowie  drogi z linią energetyczną.                                     

Pozostałe inwestycje przeniesiono do omówienia na posiedzenie w  dniu 16.06.2021r. 

2.Analiza wykonania budżetu za 2020r.                                                                                            

Omówiono dodatkowe wyjaśnienia Dyrektora GOKiS-u dot. remontów dachu  hali sportowej przy ul. 

Brzozowej, wzrostu zatrudnienia, zlecenia  wybranych usług przy organizacji imprez.                                                                                                                                                 

Podsumowanie i ocenę  wykonania budżetu za 2020r. przeniesiono na czerwiec z uwagi na 

planowane procedowanie tego tematu wraz  ze sprawozdaniem finansowym na sesji czerwcowej. 

3.Analiza „Raportu  o stanie gminy za 2020r.”                                                                                                        

Radni w dyskusji  podnosili potrzebę  zmian uchwały RM określającej treść opracowania raportu,  



niewłaściwe zarządzanie  gminą skutkującym wydłużaniem realizacji inwestycji, przeprowadzania 

postępowań przetargowych, niewłaściwą politykę kadrową, bezprawną ingerencję w  działalność w 

samodzielną jednostkę prawną, jaką jest GOKiS, brak  planowania, szczególnie przy inwestycjach. 

Radni  na wniosek przewodniczącego komisji  wyrazili negatywną opinię o „Raporcie o stanie gminy 

za 2020r.” – 6 głosów za negatywną opinią, 3 głosy przeciw. 

4.Opiniowanie  projektów uchwał  

1.W  sprawie zmian w budżecie gminy na 2021r. – opinia pozytywna – 8 za, 1-nieobecny,                         

2.W sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na  lata 2021-

2037 – opinia pozytywna -8 za, 1 nieobecny,                                                                                                      

3.W sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na terenie MiG Kąty Wrocławskie -opinia 

pozytywna -  8 za, 1 nieobecny.                               

5.Sprawy różne, wnioski                                                                                                                                            

- omówiono pismo  Burmistrza w sprawie przebudowy odcinka  drogi w ul. Chłopskiej i Oliwkowej  w 

Smolcu. Umowa w tej sprawie została zawarta 2.03.2021r. przez Zarząd Powiatu Wrocławskiego a  

firmą „Aldi” Sp. z o.o. z siedzibą w Chorzowie i Gminą Kąty Wrocławskie, która podpisał  poprzedni 

Burmistrz Łukasz Zbroszczyk. Umowa zawiera  zobowiązania finansowe a jednocześnie przy braku 

podpisu czyli kontrasygnaty  Skarbnika  Gminy. W budżecie na 2020r.  również zabezpieczonych 

środków finansowych na realizację tej umowy. 

Jednocześnie temat ten nie był omawiany na żadnej komisji RM.                                                           

Komisja zajmie stanowisko w tej sprawie po przedstawieniu opinii prawnej. 

-  omówiono pismo Burmistrza w sprawie wniosków Sołtysów/Przewodniczących Osiedli  do projektu 

budżetu na 2021r. –  wnioski te przez  byłego Burmistrza i Sekretarz   Gminy  nie zostały przekazane  

o właściwych wydziałów.  

Po dyskusji radni przyjęli stanowisko o „wyrażeniu negatywnej oceny takich działań poprzedniego 

Burmistrza i Sekretarza Gminy. Całkowity brak odpowiedzialności i ignorancji w stosunku do 

Sołectw i Osiedli oraz  mieszkańców gminy. Takie działania podważają zaufanie mieszkańców do 

samorządu i niezależnie od pobudek, którymi kierował się poprzedni  Burmistrz nie powinny mieć 

miejsca.                                               

Komisja podjęła wnioski : 
1.       O przeprowadzenie  wewnętrznej kontroli prawidłowości  dwóch przetargów na naprawę 

dachu hali widowiskowo-sportowej przy ul. Brzozowej w Kątach Wrocławskich w 2020r. 
2.       Komisja wnioskuje o przygotowanie dla komisji następujących informacji: 

- sporządzenie wykazu zadań, które wpłynęły na oszczędności przy budowie „Zespołu 
Przedszkolno-Żłobkowego” przy ul. Sybiraków w Kątach Wrocławskich, 
- udzielenie pisemnej odpowiedzi w zakresie posiadania  pozwolenia wodno-prawnego na 
zrzut wody opadowej z obiektu „Zespołu  Przedszkolno-Żłobkowego”  do ul. Sybiraków, 
- przesłanie radnym postanowienia nr 562 z lutego br. Starosty  Powiatu Wrocławskiego z 
wykazem braków stwierdzonych w projekcie budowlanym przebudowy stadionu przy ul. 
Zwycięstwa w Kątach Wrocławskich, 
- przedstawienie informacji w oparciu o jakie dokumenty wykonano naprawy dachu na hali 
widowiskowo-sportowej przy ul. Brzozowej w Kątach Wrocławskich w 2020r. 

           Jarosław Wojciechowski 
                    Przewodniczący Komisji BiR 



  

 


